

**Ilustrativní příklady dopadu zaručeného platu do výše
nominálního platu v roce 2025**
Pracovní materiály k jednání o výši rozpočtu se zřizovateli

Upozornění:

Výpočty a grafická znázornění jsou pouze orientační:

- na doplatek nejnižší úrovně zaručeného platu mají vliv i další složky platu, jako jsou osobní příplatky, odměny, příplatky za vedení apod., které nejsou v příkladech zahrnuty
- doplatek do nejnižší úrovně zaručeného platu je vždy záležitostí výplatního lístku, nikoliv platového výměru!
- v platových výměrech se uvádí vždy tarif dle zaměstnanci příslušné a platné přílohy (platové tabulky) NV 341/2017 Sb., nikoliv výše zaručeného platu!

Nejnižší úroveň minimální mzdy pro rok 2025 je 20 800 Kč za měsíc

V červených polích jsou platové tarify, které nedosahují výše zaručeného platu pro rok 2025 (Sdělení MPSV č. 286/2024 Sb.)

Nejnižší úroveň zaručeného platu - 2025			
Skupina prací	Hodinová 2025	Měsíční 2025	Platové třídy
1	124,40 Kč	20 800 Kč	1. a 2.
2	149,30 Kč	24 960 Kč	3. až 5.
3	174,20 Kč	29 120 Kč	6. až 9.
4	199,10 Kč	33 280 Kč	10. až 16.

Průmět minimální mzdy a zaručeného platu do platové tabulky č. 1 (platové třídy 1 až 9)									
Platový stupeň	1. skupina prací		2. skupina prací			3. skupina prací			
1	1	2	3	4	5	6	7	8	9
1	13 540	14 440	15 390	16 420	17 530	18 750	20 080	21 530	23 110
2	13 910	14 860	15 850	16 940	18 120	19 370	20 720	22 250	23 840
3	14 320	15 320	16 330	17 450	18 670	19 980	21 400	22 980	24 650
4	14 740	15 760	16 850	17 990	19 280	20 630	22 100	23 730	25 460
5	15 210	16 250	17 370	18 560	19 880	21 290	22 820	24 520	26 310
6	15 680	16 750	17 890	19 140	20 520	21 960	23 570	25 350	27 180
7	16 140	17 290	18 470	19 760	21 170	22 690	24 330	26 180	28 120
8	16 640	17 820	19 060	20 380	21 860	23 430	25 120	27 050	29 060
9	17 150	18 370	19 660	21 040	22 580	24 200	25 970	27 950	30 030
10	17 720	18 970	20 290	21 720	23 330	25 000	26 800	28 900	31 060
11	18 250	19 540	20 950	22 430	24 110	25 840	27 740	29 910	32 120
12	18 840	20 180	21 630	23 150	24 910	26 690	28 660	30 920	33 220

Průmět minimální mzdy a zaručeného platu do platové tabulky č. 1							
Platový stupeň	4. skupina prací (platové třídy 10 až 16)						
1	10	11	12	13	14	15	16
1	24 790	26 680	28 650	30 810	33 170	35 740	38 530
2	25 620	27 560	29 600	31 860	34 290	36 970	39 860
3	26 480	28 530	30 620	32 950	35 490	38 250	41 240
4	27 380	29 470	31 630	34 060	36 700	39 590	42 680
5	28 290	30 460	32 730	35 240	37 970	40 960	44 160
6	29 220	31 500	33 850	36 450	39 270	42 380	45 700
7	30 220	32 580	35 020	37 700	40 650	43 860	47 310
8	31 240	33 680	36 240	39 010	42 060	45 430	48 980
9	32 310	34 820	37 470	40 370	43 560	47 020	50 710
10	33 400	36 020	38 780	41 790	45 070	48 690	52 480
11	34 570	37 280	40 120	43 240	46 670	50 400	54 380
12	35 770	38 570	41 520	44 770	48 310	52 170	56 320

Průmět minimální mzdy a zaručeného platu do platové tabulky č. 2 (sociální a zdravotní pracovníci, platové třídy 2 až 9)								
Platový stupeň	1.	2. skupina prací			3. skupina prací			
1	2	3	4	5	6	7	8	9
1	16 870	17 980	19 170	20 490	21 870	23 400	25 760	27 690
2	17 390	18 510	19 770	21 150	22 560	24 160	26 620	28 620
3	17 910	19 080	20 360	21 790	23 280	24 920	27 520	29 580
4	18 430	19 670	20 980	22 480	24 030	25 730	28 450	30 580
5	18 980	20 280	21 650	23 170	24 800	26 580	29 420	31 600
6	19 540	20 890	22 310	23 920	25 580	27 430	30 410	32 650
7	20 180	21 540	23 040	24 670	26 400	28 300	31 460	33 800
8	20 790	22 210	23 740	25 480	27 250	29 220	32 520	34 960
9	21 410	22 910	24 510	26 280	28 160	30 200	33 610	36 140
10	22 110	23 650	25 300	27 160	29 080	31 180	34 780	37 400
11	22 780	24 390	26 110	28 050	30 030	32 230	35 990	38 710
12	23 510	25 190	26 930	28 970	31 030	33 300	37 240	40 040

Průmět nejnižší úrovně zaručeného platu do platové tabulky č. 4 (pedagogičtí pracovníci, platové třídy 4 až 8)					
Platový stupeň	2. skupina prací		3. skupina prací		
1	4	5	6	7	8
1	16 630	18 050	19 510	21 140	26 800
2	17 240	18 690	20 320	22 000	27 570
3	18 320	19 930	21 620	23 540	28 290
4	19 590	21 270	23 120	25 020	29 590
5	20 840	22 660	24 610	26 780	30 900
6	22 610	24 590	26 640	28 950	33 090
7	23 250	25 240	27 390	29 760	34 030

Příklady nominálních doplateků do zaručeného platu u nepedagogických zaměstnanců:

- *na doplatek do nejnižší úrovně zaručeného platu mají vliv i další složky platu, jako jsou osobní příplatky, odměny, příplatky za vedení apod., které nejsou v příkladech uvedených níže zahrnuty!*

Doplatek do výše zaručeného platu v platové tabulce č. 1 (12. platový stupeň, plat v rozpětí)					
	1. skupina prací		2. skupina prací		
Stupeň	1	2	3	4	5
12	18 840	20 180	21 630	23 150	24 910
Zaručený plat	20 800	20 800	24 960	24 960	24 960
Doplatek	1 960	620	3 330	1 810	50

Doplatek do výše zaručeného platu v platové tabulce č. 1 (1. platový stupeň, plat dle započitatelné praxe)				
	3. skupina prací			
Stupeň	6	7	8	9
1	18 750	20 080	21 530	23 110
Zaručený plat	29 120	29 120	29 120	29 120
Doplatek	10 370	9 040	7 590	6 010

Příklad nominálu rozpočtové tabulky – nepedagogické pozice (2025)									
Pozice	Platová třída	Platový stupeň	Tarifní plat (Kč)	Příplatky z plat. výměru	Skupina prací	Zaručený plat (Kč)	Doplatek (Kč)	Odvody (Kč)	Celkové mzdové náklady (Kč)
Uklízečka	2	12	20 180	0	1. skupina	20 800	620	7 030	27 830
Pracovnice provozu kuchyně	4	6	19 140	200	2. skupina	24 960	5 620	8 436	33 396
Pomocná kuchařka	5	7	21 170	500	2. skupina	24 960	3 290	8 436	33 396
Kuchařka	6	2	19 370	1 000	3. skupina	29 120	8 750	9 843	38 963
Vedoucí školní jídelny	8	4	23 730	1 500	3. skupina	29 120	3 890	9 843	38 963
Ekonom	10	2	25 620	3 000	4. skupina	33 280	4 660	11 249	44 529
CELKEM							26 830	54 837	217 077

Strukturovaná analýza řešení kratšího pracovního úvazku

Příklad dopočtu do nejnižší úrovně zaručeného platu

(pro rok 2025, úvazek 0,6 - tj. 24 h týdně)

Určení platového tarifu

Platová třída 6, platový stupeň 2

Příloha č. 1 NV 341/2017 Sb. uvádí výši měsíčního platového tarifu 19 370 Kč

Přepočet na úvazek 0,6:

$19\,370\text{ Kč} \times 0,6 = 11\,622\text{ Kč}$

Zjištění, do které skupiny prací zaměstnanec patří

§ 7 NV 341/2017 Sb. - 6. - 9. platová třída = 3. skupina prací

Výše nejnižší úrovně zaručeného platu pro 3. skupinu v roce 2025

Sdělení MPSV č. 286/2024 Sb. stanoví pro stanovenou týdenní dobu 40 h:

29 120 Kč / měsíc (174,20 Kč / hod)

Přepočet na úvazek

0,6 (40 h $\times$ 0,6 = 24 h týdně): $29\,120\text{ Kč} \times 0,6 = 17\,472\text{ Kč}$

Výpočet doplatku

Nejnižší zaručený plat - platový tarif = dopočet

$17\,472\text{ Kč} - 11\,622\text{ Kč} = 5\,850\text{ Kč}$

Výsledek

Zaměstnanci přísluší k jeho platovému tarifu (11 622 Kč) doplatek do zaručeného platu ve výši 5 850 Kč měsíčně, aby celkový plat (platový tarif + dopočet, popř. jiné započitatelné složky) dosáhl minimálně částky 17 472 Kč odpovídající 3. skupině prací při úvazku 0,6.

Poznámky

Do porovnání se zaručeným platem se započítávají i další peněžité složky platu, které stanoví § 112 odst. 1 zákoníku práce (osobní příplatek, zvláštní příplatky, odměny apod.). Pokud tyto složky již garantovanou hranici převýší, povinnost dopočtu odpadá.

Příklad vychází z aktuálně účinných předpisů k 1. 1. 2025; pro jiná období je nutné použít sazby platné v příslušném roce.